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RG- 0002.P.XIII.2011                                                 
            
  

  P R O T O K Ó Ł   NR   XIII/ 2011 
 
                                  z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

  w dniu 27 października 2011 r. 
 

 
Punkt 1.  
Otwarcie Sesji.   
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6. 
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7. 
Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych Radnych. 
Punkt 8. 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Sołtysa i Rady Sołeckiej Sołectwa Kolniczki. 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości oraz w sprawie 
stawki procentowej bonifikaty od ceny nieruchomości. 
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały w sprawie Aneksu Nr 3 do Porozumienia Międzygminnego Porozumienia 
zawartego w dniu 7 października 2008 roku w sprawie powierzenia Gminie Jarocin 
przygotowania i wykonania zadania p.n „ Zorganizowanie i nadzór nad funkcjonowaniem 
systemu gospodarki odpadami i osadami ściekowymi dla gmin objętych POROZUMIENIEM 
wraz z budową Zakładu Zagospodarowania Odpadów Jarocin z siedzibą w Witaszyczkach z 
ewentualnymi punktami przeładunkowymi”. 
Punkt 11. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 12. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 13. 
Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad. 1. Otwarcie Sesji 

Przewodniczący Janusz Janicki otworzył XIII sesję Rady Gminy i powitał Radnych 
Gminy Nowe Miasto , Sołtysów, Kierowników Jednostek Samorządowych, Radnego 

Powiatowego Stefana Kominka, Pana Bronisława HyŜorka, Wójta Gminy, panią 
Sekretarz, przedstawicieli Prasy oraz wszystkich obecnych.  
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Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 
Przewodniczący Pan Janusz Janicki poinformował, Ŝe jest obecnych 15 Radnych co 

stanowi Ŝe podjęte dzisiaj uchwały będą prawomocne. 
 

Ad.  3. Przyjęcie porządku obrad. 
 W punkcie tym Przewodniczący odczytał porządek obrad  i złoŜył wniosek formalny   
o poszerzenie porządku obrad o dwa nowe punkty, czyli zabranie głosu na prośbę przez pana 
Bronisława HyŜorka oraz o projekt uchwały dotyczącej Aneksu Nr 3 do Porozumienia 
Międzygminnego zawartego w dniu 7 października 2008 roku w sprawie powierzenia Gminie 
Jarocin przygotowania i wykonania zadania. 

Wójt poinformował Radnych, Ŝe uchwała o Porozumieniu Międzygminnym musi być 
podjęta co roku, a  składka w przeliczeniu na jednego mieszkańca wynosi  1 zł i jest 
niezmienna. 
Po głosowaniu Przewodniczący stwierdził Ŝe wniosek formalny został zaakceptowany            
a porządek posiedzenia wraz z dwoma dodatkowymi punktami został przyjęty 15 głosami. 
 
Ad.  4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
 Przewodniczący Janusz Janicki przypomniał, Ŝe tradycyjnie protokół jest 
zamieszczany na stronie internetowej w miarę moŜliwości najszybciej jak jest to technicznie 
wykonalne.  

Po stwierdzeniu Ŝe nie ma uwag do protokołu i po głosowaniu, protokół z poprzedniej 
sesji został przyjęty jednogłośnie 15 głosami, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”. 

W punkcie tym głos zabrał pan Bronisław HyŜorek, który zwrócił się do Wójta, 
Przewodniczącego, Radnych, Sołtysów przedstawiając po krótce historię chóru Domino 
Cantemus. Pan HyŜorek informował Ŝe jest załoŜycielem i dyrygentem chóru działającego 
przy parafii Świętej Trójcy w Nowym Mieście nad Wartą, który udało się stworzyć przy 
wydatnej pomocy świętej pamięci księdza kanonika Kazimierza Kasprzaka. W tym roku 10 
grudnia chór Domino Cantemus obchodzi 20-lecie swojego istnienia i dlatego pan HyŜorek 
pojawił się na sesji aby zabrać głos i opowiedzieć o historii chóru. Na początku chór działał 
jako kościelny ale bardzo szybko przekształcił się w chór środowiskowy i obecnie obsługuje 
uroczystości Państwowe, uroczystości z okazji otwarcia nowych obiektów sportowych            
i jubileusze tych obiektów. Chór Domino Cantemus współpracuje z chórami z sąsiednich 
powiatów, szczególnie z chórem z Kolegiaty Średzkiej, chórem Barwickiego z Jarocina, z 
chórem z Wrześni i wspólnie udało się dość duŜe przedsięwzięcie, mianowicie odtworzyć 
fragmenty Halki Stanisława Moniuszki, które miało miejsce w Nowomiejskim Domu 
Kultury. Innym znaczącym osiągnięciem chóru był udział w V Międzynarodowym Festiwalu 
Muzycznym Jednoczącej się Europy w miejscowości Łagów, znanej z festiwali filmowych      
i wyróŜnienie za wkład w odbudowę jedności duchowej Europy .Często występujemy 
gościnnie w Jarocinie w kościele Franciszkanów ale równieŜ jesteśmy bardzo często gośćmi 
w śerkowie  na obchodach róŜnych uroczystości. Chór Domino Cantemus występował  takŜe 
w róŜnych innych miejscowościach nie tylko naszego powiatu, ale równieŜ gościliśmy poza 
granicami kraju, dawaliśmy występy w Holandii. Pan Bronisław HyŜorek poinformował, Ŝe 
zarząd chóru złoŜył wniosek o dofinansowanie w związku z jubileuszem 20-lecia istnienia 
chóru Domino Cantemus, którego obchody odbędą się 10 grudnia 2011 roku o godz. 19.00   
w Gminnym Ośrodku Kultury. Na zakończenie pan HyŜorek dodał, Ŝe jego wystąpienie miało 
na celu zapoznanie Państwa Radnych z działalnością chóru i pozytywnego ustosunkowania 
się do złoŜonego wniosku. 

Przewodniczący podziękował za wystąpienie i przypomniał, Ŝe zarząd chóru zwrócił 
się z wnioskiem o dofinansowanie uroczystości 20-lecia istnienia chóru kwotą 3 000 zł., 
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dodając Ŝe chór robi tyle dobrego dla całej Gminy, reprezentuje Gminę a mieszkańcy 
uwielbiają te spotkania, bo jest to dla niektórych forma spędzania wolnego czasu. 

Pan Maciej Kuderczak poinformował Ŝe Chór wystąpił z wnioskiem o dofinansowanie 
juŜ w zeszłym roku, ale wtedy wszystkie wnioski ze stowarzyszeń były odcięte z powodu 
obciętego budŜetu i dodał, Ŝe nawet jeśli nie będzie w tym względzie woli Radnych to i tak 
20-lecie chóru będzie zorganizowane tylko moŜe z zaangaŜowaniem mniejszych środków 
finansowych. 

Przewodniczący dodał tylko Ŝe jak widać akceptacja i przychylność Radnych w tej 
sprawie jest, a pan HyŜorek powinien pomyśleć o wydaniu płyty chóru Domino Cantemus. 
 
Ad.  5. Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Janusz Janicki poinformował o sprawie która od przyszłego 
roku będzie równieŜ rzutowała na budŜet Gminy a mianowicie chodzi o tzw. pieczę 
zastępczą. Na temat tej sprawy odbyło się spotkanie w starostwie a sprawa dotyczy 
obowiązku wspierania i pomocy rodzinom mającym kłopoty z wychowywaniem dzieci           
i normalnym funkcjonowaniem. Od stycznia 2012 roku mocą ustawy zadania opieki nad 
rodzinom przechodzą z powiatu na gminę, co będzie dodatkowym obciąŜeniem dla budŜetu 
Gminy. Miejmy nadzieję ze takich rodzin które będą potrzebowały  pomocy będzie w miarę 
moŜliwości niewiele, a działania profilaktyczne które będą skutkowały równieŜ mniejszym 
obciąŜeniem dla budŜetu Gminy będą przynosiły oczekiwane efekty. Chodzi o to aby 
zapobiegać tym problemom, wspierać te rodziny w odpowiednim momencie a nie potem Ŝeby 
dochodziło do takich drastycznych przypadków, gdzie dzieci są zabierane od rodziców           
i trafiają do ośrodków. Jeśli trafią się takie sytuacje gmina będzie musiała uczestniczyć w  
pokrywaniu kosztów pobytu takich dzieci w placówkach, a są to bardzo duŜe koszty rzędu 
kilkudziesięciu tysięcy złotych miesięcznie. TakŜe taka profilaktyka i zapobieganie będzie 
przynosiło oczekiwane efekty korzystne dla dzieci i rodzin, ale takŜe co nie jest bez znaczenia 
równieŜ wymierny efekt finansowy w postaci nie duŜego obciąŜenia dla budŜetu Gminy. 
Głównie jednak chodzi tutaj o dobro dzieci, bo wiadomo Ŝe dziecko w rodzinie nawet            
z małymi problemami czuje się najlepiej i trzeba robić wszystko aby w tej rodzinie pozostało. 
Przewodniczący poinformował, Ŝe jeśli będą pytania w tym temacie to moŜna je kierować do 
pani Danuty Halek-Wielgosz, która jest duŜo bardziej w temacie i mogłaby coś tutaj na ten 
temat powiedzieć. Jeśli będą takie sytuacje, które będą musiały być uwzględnione w budŜecie 
Gminy to niestety chcemy, czy nie chcemy będą musiały być uwzględnione. Drugą 
informacją Przewodniczącego w tym punkcie było zebranie w Klęce zorganizowane przez 
StraŜ, które dotyczyło jednak wszystkich problemów miejscowości Klęka. Sprawy te były juŜ 
wcześniej poruszane i omawiane, jednak wiadomo Ŝe nie ma takiej moŜliwości aby wszystkie 
postulaty mogły być uwzględnione, niektóre mogą ale na przestrzeni kolejnych lat. Kolejną 
sprawą o której informował pan Janusz Janicki, to udział wraz z większością Radnych            
w oficjalnych uroczystościach nadania imienia Szkole w Kolniczkach, pod których jesteśmy 
wraŜaniem i  bardzo pozytywnie tą uroczystość odbieramy. Dalej Przewodniczący 
informował, Ŝe miał przyjemność na zaproszenie pana od Wychowania Fizycznego otwierać 
półfinał wojewódzki dziewcząt w piłce noŜnej, której sukcesy pod wodzą trenera Ireneusza 
Janickiego są bardzo widoczne i często komentowane. Zespół „ Ziółek” działający przy 
Zespole Szkół w Klęce osiąga bardzo dobre wyniki, aktualnie dziewczęta zakwalifikowały się 
do finału wojewódzkiego w piłce noŜnej  ale myślę Ŝe na tym się nie skończy. Kolejną sprawą 
o której informował Przewodniczący było odstąpienie Sołtysa Wincentego Pawelczyka wraz 
z Radą Sołecką od przejęcie baraku, o którym duŜo mówiono wcześniej i który przysporzył 
sporo emocji. Pan Janusz Janicki podkreślił tylko, Ŝe ma nadzieje Ŝe pozostawiony barak 
zostanie odpowiednio wykorzystany i posłuŜy młodzieŜy nowomiejskiej, która będzie 
aktywnie działała.. Przewodniczący podziękował i poprosił o zabranie głosu pana Wójta. 
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Ad.  6. Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Wójt Aleksander Podemski na wstępie poinformował, Ŝe Sołtysi otrzymali informację 
o zaakceptowaniu zgodnie z wnioskami z zebrań wiejskich Funduszy Sołeckich na rok 2012. 
Fundusz Sołecki w skali Gminy to kwota 305 000 zł., są to nie małe pieniądze i Państwo 
musicie mieć świadomość Ŝe my tą kwotę do budŜetu Gminy wprowadzamy w postaci w 
jakiej została uchwalona. W ramach tego funduszu pracy dla sołtysów oraz wszystkich będzie 
bardzo duŜo, na kaŜdej wsi jest po kilka zadań bardzo róŜnych. Są to zadania związane            
z utrzymaniem porządku w sołectwie, prace związane z doposaŜeniem i utrzymaniem świetlic 
wiejskich, znakowania miejscowości i posesji oraz ulic. Jest równieŜ sporo zadań typu 
imprezy integracyjne, gdzie miejscowości w swoich świetlicach planują róŜnego typu 
imprezy kulturalne. Wszystkie zadania wymagają duŜej pracy sołtysów, o czym doskonale 
wiedzą ile jest koło tego zabiegów, ale mam nadzieje Ŝe jak w tym roku uda się to wszystko 
zrealizować. Następnie Wójt poinformował, Ŝe do 15 listopada zostanie przedstawiony 
Radnym oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej Projekt budŜetu na 2012 rok., nad którym 
obecnie trwają prace. Urząd jest obecnie w trakcie kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
co powoduje Ŝe słuŜby księgowe są mocno zaangaŜowane ale trzeba to wszystko pogodzić     
i projekt budŜetu będzie przedstawiony w terminie. Dalej Wójt informował, Ŝe gminy 
okoliczne uchwalają juŜ podatki, a my propozycje podatków przedstawimy na sesji 
listopadowej, wtedy równieŜ będą przedstawione te konieczne zmiany w budŜecie  na ten rok. 
JeŜeli chodzi o podatki, to od nieruchomości wskaźnik inflacji wynosi 4,2 % i pewnie taka 
propozycję tego podatku złoŜymy, podatek rolny w zeszłym roku nie był zmniejszany            
a w tym roku cena Ŝyta wzrosła o 97 % i według wskaźnika podatek trzeba by było o tą 
wartość podnieść. Dokładne propozycje podatków zostaną przedstawione na sesji 
listopadowej w celu ich podjęcia. Następnie Wójt poinformował o swojej wizycie                    
u Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w sprawie Bramy w Boguszynie jak równieŜ 
Pałacu w Klęce. W związku ze złoŜonym pismem w tych sprawach Konserwator zrezygnował 
z sankcji które byłyby bardzo dotkliwe, ale my musimy podjąć decyzje w sprawie bramy        
w Boguszynie i pałacu w Klęce. Osobiście jestem za scaleniem Bramy z Pałacem                  
w Boguszynie i tak będę wnioskował, ale tutaj decyzja zaleŜy od Rady. MoŜemy jedynie 
poprosić o pomoc projektantów, którzy ocenią koszt odnowienia Bramy, która jest zabytkiem. 
JeŜeli nie chcemy sprzedać tej bramy razem z kompleksem Pałacowym to musimy się z tym 
zmierzyć bo Konserwator Zabytków nie odpuści tej sprawy. Odbyły się równieŜ rozmowy     
z Konserwatorem o Pałacu w Klęce i kierunek musi być taki, aby dąŜyć do wykwaterowania 
tych ludzi i nadać tej sprawie odpowiedni kierunek. Po rozmowach z mieszkańcami Pałacu 
trzeba będzie postawić blok mieszkalny i cała ta operacja nie musi Gminy duŜo kosztować. 
MoŜna by to zrobić w formie ograniczonego przetargu i mieszkania sprzedać ale tylko 
najemcom mieszkań komunalnych, ewentualnie porozmawiać na przykład z Tanim 
Budownictwem Społecznym, Ŝeby oni byli inwestorem tego wszystkiego. W sprawie Pałacu 
w Klęce muszą być wkrótce podjęte konkretne decyzje, bo dojdziemy do tego Ŝe będziemy 
płacić ogromne kary za zaniedbania, a jeŜeli chcemy utrzymywać Pałac to jest to ponad 
moŜliwości naszego budŜetu. Na najbliŜszej Komisji będziemy rozmawiać o szczegółach by 
podjąć jakieś stanowisko w tej sprawie. Kolejnym tematem poruszonym przez Wójta było 
ponowne przejęcie budynku w Chromcu, który był uŜyczony powiatowi, w którym to ma 
poszerzyć swoją działalność Środowiskowy Dom Samopomocy „ Krąg”. Z umowy nie 
wynika abyśmy mieli Powiatowi oddać pieniądze za ten dom, ale jest wniosek powiatu na 
dofinansowanie zorganizowania innego Ośrodka w Środzie. Powiat jest chyba świadomy Ŝe 
przy budowie drogi Klęka-śerków zostały w budŜecie powiatu niemałe  pieniądze i wszyscy 
o tym pamiętają, jest to kwota ponad 100 000 zł do wykorzystania. Wójt wspomniał jeszcze  
o działaniach w zakresie budowy chodnika w Wolicy Pustej, gdzie taki wniosek 
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przedstawiono na Zebraniu Wiejskim związanym z funduszami i cały fundusz sołecki został 
na ten cel przeznaczony. Jest to rzecz do zrealizowania i chodzi tutaj o jeden szczególny 
odcinek newralgiczny w centrum. MoŜe się to odbyć na takiej zasadzie, Ŝe drogi krajowe dają 
wszystkie materiały: krawęŜniki, kostkę chodnikową, elementy odwodnieniowe a Gmina 
finansuje robociznę. JeŜeli będzie takie przyzwolenie w budŜecie to zlecimy projekt i to 
zrealizujemy. Jak wygląda sytuacja bezpieczeństwa w Wolicy Pustej wiedzą najlepiej 
mieszkańcy którzy tam mieszkają i mogą się na ten temat wypowiedzieć. Kolejną informacją 
przedstawioną przez Wójta były projekty unijne, obecnie kończymy Dębno, oczyszczalnia w 
Chociczy jest skończona. Na chwilę obecną mamy cztery projekty, gdzie kosztorysy, 
przedmiary, dokumentacje przetargową mamy przygotowaną. Na sesji listopadowej pani 
Skarbnik dostosuje plany finansowe do tych kwot, które są po przeliczeniu kosztorysów. 
PoniewaŜ w trakcie doszły pewne zmiany w projekcie oświetlenia Parku „Zdroje” musimy to 
aneksować i dostosować kosztorysy, Ŝeby zachować terminy bo grozi to utratą finansowania. 
W tej chwili idą procedury na zadania jak wymiana sieci wodociągowej, remont hydrofornii 
w Chociczy, Park „Zdroje” i świetlica Szypłów.. W przyszłym roku będą ogłoszone przetargi 
na te cztery projekty, a wiosną dołączymy jeszcze Wolicę Kozią. Będziemy się równieŜ 
przygotowywać do zagospodarowania sporych pieniędzy w ramach Marszałkowskiej 
Odnowy Wsi oraz projektu wraz z Gminą śerków odnośnie odnowy świetlic wiejskich.  
Niektóre świetlice wymagają zainwestowania i doprowadzenia ich do stanu uŜyteczności, bo 
dotychczasowe pomysły od strony fachowej nie miały większego sensu. Małe Projekty typu 
Nordic Walking czy Odnowa Zabytków stwarzają najwięcej problemów, bo to są rzeczy które 
jak się je ukończy dopiero widać jak się wniosek opłacił. Czasami łatwiej wziąć pieniądze       
i wybudować autostradę niŜ zajmować się małymi projektami. Wójt poinformował Ŝe w 
weekend zaświecą lampy w Boguszynie, oraz Ŝe pani Skarbnik na sesji listopadowej 
przedstawi propozycje rozliczenia tej inwestycji i zapłacenia w tym roku, aby zamknąć ten 
temat i nie płacić niepotrzebnych odsetek.  

Przewodniczący  podziękował Wójtowi, dodając Ŝe w tej kadencji trzeba będzie 
jeszcze sporo trudnych decyzji podjąć, po czym przeszedł do kolejnego punktu posiedzenia. 
  
Ad. 7. Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych Radnych. 
 Przewodniczący poinformował Ŝe tradycyjnie odczytywał pismo Urzędu Skarbowego 
dotyczące oświadczeń majątkowych Radnych, niestety tym razem tego nie uczyni, poniewaŜ 
takiego pisma z Urzędu Skarbowego do dnia dzisiejszego nie otrzymał a Ustawa                      
o Samorządzie Gminnym nakłada na Przewodniczącego obowiązek przedstawienia informacji 
na temat oświadczeń majątkowych. Z związku z tym pan Janusz Janicki ograniczył się do 
takich informacji, które jest w stanie podać i które nakłada na niego ustawa o Samorządzie 
Gminnym a następnie odczytał informację od Wojewody Wielkopolskiego dotyczącą swojej 
osoby i pana Wójta.  
W związku z art. 24h ust. 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym       
(Dz.U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 ze zm.) informuję Ŝe: 
Wójt Gminy, Pan Aleksander Podemski złoŜył swoje oświadczenie majątkowe w terminie       
i nie stwierdzono w nim nieprawidłowości. Przewodniczący Rady Pan Janusz Janicki złoŜył 
swoje oświadczenie majątkowe w terminie i równieŜ nie stwierdzono w nim 
nieprawidłowości. Przewodniczący stwierdził równieŜ, Ŝe wszyscy Radni Rady Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą złoŜyli swoje oświadczenia majątkowe w terminie i nie stwierdził w nich 
nieprawidłowości. Pan Janicki dodał jeszcze Ŝe nie odwaŜyłby się tak głęboko merytorycznie 
wnikać w te oświadczenia, dlatego ograniczył się tylko do sprawdzenia czy wpłynęły one w 
terminie i czy wszystkie punkty w których naleŜało coś wpisać zostały wypełnione, a jeśli 
wpłyną informacje merytoryczne na temat oświadczeń to Radni zostaną o nich 
poinformowani. 
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Przewodniczący podziękował i przeszedł do kolejnych punktów posiedzenia czyli 
podejmowania uchwał. 
 
Ad. 8. Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Sołtysa i Rady Sołeckiej w Sołectwie 
Kolniczki. 
           Przewodniczący informował, Ŝe projekt tej uchwały został przedstawiony Radnym na 
połączonych Komisji, ale został jeszcze uzupełniony o zapis wyboru równieŜ Rady Sołeckiej. 
To jest zmiana, która została dokonana od Komisji, czyli projekt uchwały dotyczy wyboru 
Sołtysa i Rady Sołeckiej, a zebranie w sprawie wyboru odbędzie się 10 grudnia 2011 r.           
o godz. 17.00. 
Uchwała Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 27 października 2011 r. w sprawie 
wyboru Sołtysa i Rady Sołeckiej Sołectwa Kolniczki. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”. 
 
Ad. 9. Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości oraz w 
sprawie stawki procentowej bonifikaty od ceny nieruchomości. 
           Przewodniczący oznajmił, Ŝe równieŜ projekt tej uchwały państwo Radni otrzymali na 
komisjach wspólnych, aby mieć moŜliwość zapoznania się z uchwałą. Chodzi o wyraŜenie 
zgody na sprzedaŜ lokalu w Dębnie w trybie bezprzetargowym na rzecz Stowarzyszenia 
„Kr ąg” z siedzibą w Nowym Mieście nad Wartą, które prowadzi działalność charytatywną, 
między innymi udziela wsparcia osobom bezdomnym, na cele nie związane z działalnością 
zarobkową. 
Uchwała Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 27 października 2011 r. w sprawie 
wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości oraz w sprawie stawki procentowej bonifikaty 
od ceny nieruchomości. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 1 głos 
„wstrzymujący”. 
Uchwała Nr XIII/96/2011 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 10. Przyjęcie uchwały w sprawie Aneksu Nr 3 do Porozumienia Międzygminnego 
zawartego w dniu 7 października 2008 roku w sprawie powierzenia Gminie Jarocin 
przygotowania i wykonania zadania p.n. „ Zorganizowanie i nadzór nad 
funkcjonowaniem systemu gospodarki odpadami i osadami ściekowymi dla gmin 
objętych Porozumieniem wraz z budową Zakładu Zagospodarowania Odpadów Jarocin 
z siedzibą w Witaszyczkach z ewentualnymi punktami przeładunkowymi”. 
          Przewodniczący poinformował, Ŝe uchwała ta została wprowadzona wnioskiem 
formalnym do porządku dzisiejszego posiedzenia, a mianowicie o aneksie nr 3 do 
Porozumienia Międzygminnego o którym pan Wójt wspominał. 
● Radny Nyczke informował o błędzie pisarskim który wkradł się w Imię Pana Wójta. 
● Wójt skomentował, Ŝe to pisali w Jarocinie, dostaliśmy to e-mailem i Ŝe to będzie 
poprawione w aneksie, który będziemy podpisywać. 
Uchwała Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 27 października 2011 r. w sprawie: 
Aneksu Nr 3 do Porozumienia Międzygminnego zawartego w dniu 7 października 2008 roku, 
w sprawie powierzenia Gminie Jarocin przygotowania i wykonania zadania p.n. 
„Zorganizowanie i nadzór nad funkcjonowaniem systemu gospodarki odpadami i osadami 
ściekowymi dla gmin objętych Porozumieniem wraz z budową Zakładu Zagospodarowania 
Odpadów Jarocin w Witaszyczkach z ewentualnymi punktami przeładunkowymi”. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”. 
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Uchwała Nr XIII/97/2011 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 11. Interpelacje Radnych 
 W związku z brakiem interpelacji Przewodniczący zaproponował przejście do punktu 
kolejnego. 
 
Ad. 12. Wolne głosy i wnioski. 
► Radny Wincenty Pawelczyk, w sprawie aby temat tego nieszczęsnego baraku zakończyć 
informował, Ŝe jego celem nigdy nie było konfliktowanie młodzieŜy nowomiejskiej tylko 
złoŜył wniosek o przejęcie baraku po informacji Ŝe on niszczeje a jemu mógłby posłuŜyć jako 
magazyn. Zadeklarował równieŜ, Ŝe jeśli w przyszłym roku ten barak zostanie otwarty, to 
Sołtys Chociczy ufunduje cztery Ŝaluzje na okna, jeśli mnie poproszą na otwarcie. 
► Radny Juliusz Twardowski informował, Ŝe trochę został mu przejaskrawiony obraz 
zniszczeń baraku i Ŝe nasyp na którym ma stanąć jest tam rzeczywiście. Jeśli jest chęć 
młodzieŜy nowomiejskiej to niech ten barak tutaj pozostanie i jeŜeli będzie dobrze 
wykorzystany to niech słuŜy jak najlepiej. 
► Radna Julia Rzepka informowała Ŝe ma dwie sprawy, jedna jeśli chodzi o baraki  to na 
pewno byłyby lepiej wykorzystane w Chociczy poniewaŜ mamy tutaj o wiele lepsze zaplecze 
techniczne, mamy Dom Kultury w Nowym Mieście, aczkolwiek jeŜeli chodzi                         
o rozdysponowanie tych baraków do czego miałyby one słuŜyć, to jeŜeli miały być szatniami 
to takimi szatniami są. Jestem za tym Ŝeby przez ten rok zostawić ten barak i zobaczyć co się 
będzie działo, bo jeśli młodzieŜ tak bardzo chce aby ten barak tutaj został to trzeba dać im 
szanse. Drugie pytanie Radna skierowała do Wójta i pani Sekretarz, o co chodzi z tym 
oświetleniem na „Zdrojach” bo było to na Komisji ale chciałabym trochę się dopytać. Jak to 
jest Ŝe projektant sam dokłada do projektu lampy i Ŝąda za to pieniędzy, skoro on za to 
odpowiada, bo ostatnio były rozmowy o kwotach,  ja tego nie rozumiem i dlatego proszę czy 
nie moŜna by tego wyjaśnić. 
► Wójt odpowiedział Radnej, w momencie składania wniosków był bardzo ogólny 
przedmiar jeśli chodzi o pomiary na gruncie i mapy sytuacyjne i przewidziano tam pewną 
ilość lamp i kabli. Jak projekt wreszcie się urodził, łącznie z kosztorysami i zgodnie z  umową 
z której projektant się wywiązał, to wyszło tak Ŝe jak to wszystko dokładnie przeliczył to 
stwierdził, Ŝe trzeba załoŜyć Ŝarówki o większej mocy, Ŝeby to doświetlić musi być nie 
dziesięć lamp a dwanaście , bo dopiero dokładny projekt dał odpowiedź jak to ma wyglądać    
i Ŝe ma to dobrze funkcjonować. A więc jest wyjście takie z tej sytuacji, Ŝe aby nie było 
rozbieŜności w przedmiarach i we wniosku, trzeba zrobić aneks do projektu i wszystko 
dokładnie w nim uwzględnić. Te projekty wymagają pilnowania terminów, bo jeŜeli zrobimy 
przetarg z tymi niezgodnościami to te rzeczy nam z projektu wyrzucą, tak samo wygląda 
sprawa robienia kosztorysów które muszą być aktualizowane co pół roku i odniesione do 
aktualnych cen, bo tylko takie dokumenty uzyskują akceptacje. Dlatego mamy terminy           
i spokojnie to wszystko zrobimy, teraz ogłosimy przetargi i jeśli będzie łagodna zima to 
niektóre prace na „Zdrojach” moŜna będzie wykonać. Wójt dodał, Ŝe jeśli w projekcie nie 
będzie czegoś uwzględnionego a to zrobimy to będą problemy z przyjęciem tego                      
i płatnościami. Nie moŜna robić rzeczy które nie były ujęte w projekcie, bo wszystko trzeba 
robić zgodnie z istniejącym projektem. 
► Radny Juliusz Twardowski zapytał, czy jest duŜa rozbieŜność finansowa po 
przeszacowaniu projektu. 
► Wójt odpowiedział, Ŝe jest to około 40 000 zł plus 23% Vat, po przeszacowaniu projektu 
jeŜeli chodzi o „Zdroje” o część parkową i elektryczną, ale jakie będą aktualne ceny to 
dopiero przetarg pokaŜe. 
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► Radny Marek Banaszak interweniował w sprawie utwardzenia drogi w Kruczynie koło 
pana Stillera i Webera, oraz o załataniu dziur w drodze z Kruczyna na Chromiec. 
►Wójt odpowiedział, ze chodzi tutaj o około 3 kilometrów tej drogi, szczególnie końcówka 
tej drogi gdzie z obu stron na drogę spływa woda i Ŝe przed zimą coś z tym zrobimy. 
► Przewodniczący Janusz Janicki przypomniał, Ŝe mieszkańcy ulicy Bednarskiej proszą o jej 
wyrównanie i odczytał pismo od StraŜy PoŜarnej z Klęki, która zaprasza wszystkich Radnych 
w odwiedziny do remizy w celu zapoznania się z jej działalnością. 
► Radny Juliusz Twardowski wystąpił z propozycją objazdu po remizach straŜackich              
i Salach Wiejskim i zadał pytanie pani Kierownik OPS Danucie Halek-Wielgosz, czy mamy 
juŜ wstępne szacunki ile rodzin będzie korzystało z pomocy według nowej ustawy o 
wspieraniu rodzin i systemie pieczy zastępczej, zadanie to spływa do nas z powiatu i ile 
będzie nas to kosztowało. 
► Pani kierownik OPS Danuta Halek-Wielgosz informowała, Ŝe nowa ustawa o wspieraniu 
rodzin i pieczy zastępczej wprowadza szereg obowiązków na Gminę. Wygląda to tak, Ŝe za 
rodziny z których dzieci postanowieniem sądu zostały zabrane do ośrodków do roku włącznie 
2011, koszty ich utrzymania pokrywa Powiat. Nowa ustawa reguluje ,Ŝe jeŜeli od stycznia 
2012 roku jakieś dziecko trafi do placówki to Gmina bierze udział w współfinansowaniu 
kosztów utrzymania dziecka w placówce. W pierwszym roku byłoby to 10 % kosztów 
utrzymania tego dziecka w placówce, na przykład w placówce połoŜonej nas najbliŜej w 
Szlachcinie, gdzie mamy jedno takie dziecko koszt jego utrzymania wynosi 3 500 zł, a 10 % 
to mamy 350 zł. PrzewaŜnie z rodziny nieudolnej umieszcza się w takiej placówce nawet 3-4 
dzieci, co znaczy Ŝe koszty relatywnie rosną i w skali roku są dość spore. Finansowanie 
dzieci, które juŜ są w placówkach pokrywa Powiat, natomiast jeśli umieścimy jakieś dziecko 
w placówce zastępczej od stycznia 2012 roku, Gmina musi partycypować w kosztach. W 
pierwszym roku Gmina pokrywa 10 % kosztów utrzymania, w kolejnym bodajŜe 30 %            
a w kolejnych latach 80 %  pokrycia kosztów spoczywa na Gminie. Koszty utrzymania 
dziecka w placówce są róŜne i wahają się od 3500 nawet do 6000 zł na miesiąc. W świetle tej 
ustawy Gmina decyduje kto jest wykonawcą tej ustawy, po rozmowach z Wójtem 
wykonaniem nowej ustawy będzie się zajmować Ośrodek Pomocy Społecznej. Odpowiadając 
na wcześniej zadane pytanie informuję, Ŝe na tą chwilę nie ma rodziny z której dziecko 
musiało by trafić  do placówki, jednak planując budŜet na przyszły rok musimy zabezpieczyć 
środki na ewentualność zamieszczenia dzieci w takich placówkach. MoŜe być takŜe sytuacja, 
Ŝe będzie konieczność umieszczenia dziecka nie w placówce stacjonarnej ale w rodzinie 
zastępczej, gdzie równieŜ mamy tutaj współfinansowanie. Koszt za takie dziecko w rodzinie 
zastępczej jest 600 i 1000 zł., Gmina równieŜ współfinansuje taki pobyt w 10 %., czyli tutaj 
koszt byłby niŜszy. Intencją ustawodawcy jest przede wszystkim wprowadzenie tej ustawy 
dlatego, Ŝeby zapobiegać i pracować tak z rodziną która jest niewydolna, aby to dziecko w 
tych rodzinach pozostawało. NaleŜy dać takie wsparcie w tym najsłabszych elementach tej 
rodziny, aby dzieci mogły pozostać w domu rodzinnym. Ustawodawca wyraźnie określa, kto 
miałby się zająć taką pomocą rodzinie, nakładając na Gminę obowiązek zatrudnienia 
pracownika tzw. asystenta rodzinnego i według analiz w naszej Gminie musiałyby być 
zatrudnione dwie takie osoby. Pani Danuta Halek-Wielgosz zaproponowała, Ŝe jeśli będzie 
zainteresowanie Radnych, to moŜe na Komisji moŜna by omówić tą ustawę, która jest 
ciekawa i szeroko rozbudowana. Ustawa określa Ŝe taki asystent rodziny miałby być 
zatrudniony w wymiarze czasu nienormowanego i na zasadzie albo stosunku pracy, albo 
umowy zlecenia i moŜe mieć pod swoja kuratelą maksymalnie 20 rodzin. Rola asystenta 
rodziny polega na asystowaniu w róŜnych czynnościach Ŝyciowych z którymi rodziny sobie 
nie radzą. Osoba ta musi mieć specjalne wykształcenie pozwalające na fachowe zajęcie się     
i pomaganie danej rodzinie. Planujemy Ŝe powinny być zatrudnione 2 osoby, które miałyby 
pieczę nad 15 rodzinami, które w przyszłym roku byłyby objęte taką pomocą. Pomimo 
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duŜych kosztów związanych z zatrudnieniem pracowników to patrząc dalekosięŜnie, jeŜeli te 
dzieci pozostaną w swoich domach rodzinnych, to nie będziemy musieli myśleć co się stanie 
z tymi dziećmi po umieszczeniu ich w placówkach i nie będziemy ponosić kosztów z tym 
związanych. Istnieje teŜ obowiązek, Ŝe po uzyskaniu pełnoletności Gmina musi ponieść 
koszty związane z usamodzielnieniem się takiej osoby, związana z pomocą finansową czy 
zabezpieczeniem mieszkania a to są juŜ koszty wyŜsze. Pani Kierownik podkreśliła, Ŝe 
inwestując teraz w kadrę która zajmie się tymi rodzinami to spowoduje Ŝe Gminie będzie się 
to po prostu opłacać. Inwestycja w opiekę i rodzinę jest priorytetem tej  ustawy o pomocy 
rodzinie i pieczy zastępczej. 
► Pan przewodniczący dodał, Ŝe jeśli jest wola Radnych aby zorganizować  spotkanie w celu 
przybliŜenia tej ustawy to pani Kierownik chętnie udzieli wszystkich informacji. 
► Radny Artur Borkowski zapytał kto wylicza i na jakiej podstawie koszt pobytu dziecka     
w placówce. 
► Pani Danuta Halek-Wielgosz odpowiedziała, Ŝe koszt taki wylicza dana placówka,            
w zaleŜności jakiego typu to jest placówka to ustala Wojewoda albo Starostwo. 
► Radny Artur Borkowski pytał, Ŝe jeŜeli mamy koszt realny 3500 zł. lub wyŜszy wyliczony 
przez placówkę za jedno dziecko, to jak to się ma do sytuacji rodziny gdzie jest czwórka 
dzieci i 2 000 zł dochodu. 
► Pani Halek-Wielgosz odpowiedziała, ze jest to na takiej samej zasadzie jak utrzymanie w 
domu dziecka czy utrzymanie więźnia i to się nijak ma, bo mało która rodzina osiąga takie 
dochody. 
► Radny Artur Borkowski informował, Ŝe pomysł i źródło całej ustawy narodził się              
w Koninie i po ostatniej analizie tego systemu który działa w Koninie od kilku lat, ilość dzieci 
oddawanych do rodzin zastępczych, domów dziecka czy zabieranych rodzinom, poprzez 
wprowadzenie asystentów spadła w niektórych miejscach niemal do zero. 
► Pani Danuta Halek-Wielgosz dodała, Ŝe taki asystent rodziny to teŜ nie jest  nowość         
w naszej Gminie, moŜe nie jest o nich tak głośno ale działają juŜ od trzech lat, tylko nie są 
zatrudniani przez nas, ale przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Środzie Wlkp., 
gdzie objętych pomocą tego typu było po pięć rodzin w roku. Rezultat takiej pomocy 
rodzinom jest taki, ze te dzieci w tych domach funkcjonują i dlatego myślę Ŝe jest to bardzo 
dobre rozwiązanie. Asystent rodziny ma być obecny nie wtedy kiedy on jest, tylko gdy dana 
sytuacja wymaga potrzebę jego obecności. 
► Radna Ewa Andrzejewska zapytała o kosztorys budowy boiska w Klęce, skąd są takie 
rozbieŜności bo na Komisji wspólnej i komisji objazdowej mówiliśmy o całkiem innej 
kwocie, a teraz mamy taką duŜą rozbieŜność i skąd to się wzięło. 
► pani Sekretarz odpowiedziała, Ŝe ten kosztorys który jest zrobiony i dołączony do 
kosztorysu i wniosku podpisanego przez mieszkańców Klęki dotyczy boiska z nawierzchnią 
tartanową, boiska do siatkówki i koszykówki. W tej chwili chodzi o boisko do piłki noŜnej 
wykończone trawą sztuczną i to są takie koszty. Jest to o wiele większe boisko porównywalne 
do „Orlika” w Chociczy ale ze sztuczną nawierzchnią o wymiarach 30*60 za 490 000 zł. 
► Wójt Aleksander Podemski informował, Ŝe takie jest Ŝyczenie szkoły w Klęce i to 
Ŝyczenie Pan kosztorysant przeliczył.  
► Pani Sekretarz dodała, ze przeliczenia zostały zrobione według aktualnych cen i tyle to 
aktualnie kosztuje. 
► Radny Artur Borkowski sugerował, Ŝeby do gminy przynosić ostateczny kosztorys a nie 
cząstkowe. 
► Wójt informował dalej,  Ŝe ostatecznie poinformowano osobę która kosztorys robiła, Ŝe ma 
być to boisko 30*60, trawa jak na „Orliku” na odpowiednim podłoŜu. RóŜni się od „Orlika” 
tym Ŝe nie ma oświetlenia i ma tylko siatki łapiące. Mówimy tutaj o aktualnej wersji i to jest 
taka właśnie wersja tego projektu. MoŜemy zrobić boisko za 200 000 zł, ale to nie będzie to, 
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bo teraz chcą boisko ze sztuczną trawą i o wymiarach 30*60, które nie będzie boiskiem 
szkolnym tylko środowiskowym. 
► Radny Zenon Roszyk zapytał, czy to będzie finansować Gmina. 
► Wójt odpowiedział, Ŝe w ramach projektu 75 % kosztów pokryją środki zewnętrzne           
a resztę dołoŜy Gmina. 
► Pani Sekretarz dodała jeszcze, Ŝe ten projekt który mieliśmy realizować w Klęce 
dotyczący Pałacu, to warunek tego jest taki Ŝe jeŜeli to mają być pieniądze od Marszałka to 
projekt budowy boiska nie będzie realizowany, bo moŜemy wziąć tylko 500 000 zł na 
miejscowość. 
► Wójt poinformował, Ŝe juŜ wiemy Ŝe projektu Pałacu nie będziemy realizować, poniewaŜ 
kierunek jeśli chodzi o pałac musi być zupełnie inny. JeŜeli juŜ ma być projekt realizowany to 
pójdziemy w kierunku projektu sportowego, tylko trzeba dokładnie określić co to ma być         
i czy ten projekt to juŜ ostateczna wersja. 
► Radny Artur Borkowski zapytał, czy my spełniamy czyjeś wymagania odnośnie 
projektów, czy jest jakiś zespół ludzi który się tym zajmuje i co chwile wprowadza poprawki. 
► Przewodniczący informował, Ŝe po rozmowach z wuefistą, pan Janicki nie jest  jeszcze do 
końca przekonany jakie to ma być boisko i czy na pewno ze sztuczną trawą. Pan Irek Janicki 
zastanawiał się czy nie lepiej zrobić takie porządne trawiaste boisko, ja równieŜ uwaŜam Ŝe to 
by było korzystniejsze rozwiązanie i podkreślił Ŝe przesadą jest boisko ze sztuczną trawą i to 
na przyszłość przyniesie negatywne skutki. Myślę Ŝe naleŜy nie przeszkadzać panu Irkowi w 
odnoszeniu znaczących sukcesów tylko mu pomagać, być moŜe sztuczna trawa nie byłaby 
konieczna. Prawda jest Ŝe projekt boiska był zupełnie inny o którym rozmawialiśmy na 
Komisji, a teraz ma być boisko 30*60 i nie bardzo rozumiem kto to wymyślił. Byli śmy 
skłonni zaakceptować projekt taki jaki był zaprezentowany a w tej chwili nie wiadomo co       
z tym zrobić. 
► Radny Jacek Nyczke informował, Ŝe mieszkańcy Wolicy Koziej proszą o wyrównanie 
drogi z Wolicy do Klęki, oraz zapytał Wójta czy jest szansa, Ŝe siedem budynków w Dębnie 
będzie w przyszłym roku zwodociągowana. 
► Wójt odpowiedział, ze jeŜeli w to wejdziemy to tylko przy udziale funduszy zewnętrznych, 
bo tutaj musimy ponieść w pełni koszty bo jest to kilka kilometrów do zrobienia dla kilku 
budynków. 
► Radny Jacek Nyczke dodał, Ŝe woda jest podstawową potrzebą do zaspokojenia potrzeb 
mieszkańców. 
► Wójt dodał jeszcze, Ŝe sama woda i ścieki nie zarobią na to Ŝeby to wykonać, a my mamy 
duŜo więcej takich sytuacji, gdzie ludzie kupili juŜ działki i pytają kiedy będą 
zwodociągowane, a my nikomu przy warunkach zabudowy nie obiecaliśmy Ŝe działki będą 
zwodociągowane. Wiadomo Ŝe chodzi o pieniądze które trudno pozyskać na tak mało 
rentowne przedsięwzięcie. 
► Radna Alicja Kryszak poinformowała, Ŝe od lat Skoraczew ma droŜszą wodę z KsiąŜa 
zamiast z Nowego Miasta, oraz o złym stanie dróg w Skoraczewie. 
► Wójt odpowiedział, ze wkrótce u nas teŜ będzie droŜsza woda więc juŜ od nas nie będą 
chcieli. 
► Radna Julia Rzepka prosiła o interwencję na wniosek mieszkańców, w sprawie zapadania 
się drogi gdzie była robiona kanalizacja na ulicy Poznańskiej przy Państwa Czarnych. 
► Wójt odpowiedział, Ŝe tam nie było nigdy kopane i Ŝe jest to miejsce niestabilne. 
► Radna Julia Rzepka, prosiła równieŜ o przeznaczenie środków na sztuczne ognie jak było 
to w latach ubiegłych oraz o postawienie choinki na Rynku . 
► Wójt odpowiedział  Radnej, Ŝe pomyślimy o tym, oraz Ŝe równieŜ pomyślał o ustawieniu 
większej choinki na rynku a odejściu od ozdób znajdujących się przy lampach, które i tak nie 
dają takiego efektu jak choinka. 
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► Przewodniczący prosił o podjęcie działań na ulicy Strzeleckiej, bo po opadach stoi woda 
na krzyŜówce przy Panu Kuderczaku.i wtedy odcinek ten jest nieprzejezdny i zagraŜający 
pieszym. 
► Wójt odpowiedział, Ŝe woda tam spływa bo jest to najniŜszy punkt a kanalizacja 
deszczowa jest mało droŜna, ale zrobimy coś w tej sprawie. 
► Pan Maciej Kuderczak potwierdził, ze ten problem jest od kilku lat i po opadach deszczu 
na krzyŜówce stoi przez długi czas woda. 
► Wójt informował dalej, ze musiałyby być rozebrane i wyczyszczone studzienki Ŝeby 
przechwytywały te wodę. 
► Radny Jacek Nyczke informował o pozytywnej sprawie, iŜ na poprzedniej Sesji 
wnioskował do Wicestarosty Powiatu Średzkiego o naprawienie drogi z Wolicy Koziej do 
Dębna i droga została juŜ naprawiona. Poinformował równieŜ, Ŝe dnia 12 listopada w Dębnie 
odbędą się uroczystości z okazji 770- lecia Dębna i Chrzana, na które został zaproszony pan 
Wicestarosta Zdzisław Jędrzak, Wójt, Pani Sekretarz gdzie będzie pogadanka pana Czarnego, 
Proboszcza Dębna a takŜe Państwa Jańczaków z Miłosławia na temat szlaku Św. Jakuba. 
► Radny Marek Banaszak przypomniał o osiągnieciach w nauce Szkoły w Kolniczkach,       
interweniując w sprawie bardzo małej biblioteki i zaproponował aby te pieniąŜki na budowę 
nowego boiska w Klęce przeznaczyć na bibliotekę. To jest śmiechu warte Ŝeby taka szkoła z 
takimi osiągnięciami w nauce miała bibliotekę przypominającą kantorek. 
► Radny Zenon Wojciechowski poruszył kwestię, związaną z trudnościami z utrzymaniem 
boiska w Klęce i zadał pytanie, czy warto budować w takiej wiosce nowe boisko o podobnych 
rozmiarach. 
►Sołtys Grzegorz Gogulski prosił, o zmianę znaków które są niewidoczne jadąc ulicą 
Jarocińska w stronę Krajowej 11, oraz informował Ŝe utworzyła się grupa inicjatywna w 
środowisku szkolnym, a boisko przy szkole jest takŜe środowiskowym, z którego po zajęciach 
szkolnych moŜe korzystać kaŜdy. Natomiast stadion w Klęce jest obiektem Gminnym, 
większym do korzystania dla wszystkich w Gminie i słuŜy do organizacji większych imprez. 
► Wójt poinformował, ze stadion został wybudowany przez firmę ”Phytofarm” ale teraz jest 
Gminny. Utrzymanie stadionu jest drogie, ale w jego utrzymaniu uczestniczy równieŜ zakład 
zatrudniając takŜe pracownika który się nim zajmuje. Stadion jest Gminny, ale gra na nim 
tylko druŜyna z Klęki i odbywają się coroczne zawody straŜackie. Koszty utrzymania 
stadionu to około 70 000 zł. rocznie, które Gmina ponosi w części. Natomiast w sytuacji 
rezygnacji firmy z utrzymywania stadionu, koszty spadłyby na Gminę i mogłoby się okazać 
Ŝe stadion zaczął by niszczeć bo byłby niedofinansowany. JeŜeli dojdzie do realizacji projektu 
budowy nowego boiska w Klęce to będzie to boisko środowiskowe  słuŜące zarówno 
młodzieŜy jak i ogólnodostępne.  
► Sołtys Grzegorz Gogulski dodał, ze młodzieŜ bardziej garnie się koło szkoły bo mają róŜne 
boiska. 
► Wójt dodał, Ŝe zawsze jest tak Ŝe szkoła skupia wokół siebie i to nie tylko społeczność 
szkolną poprzez dobrą infrastrukturę. 
► Radna Ewa Andrzejewska odniosła się jeszcze do boiska, Ŝe mamy tutaj duŜe 
kontrowersje jeŜeli chodzi o projekt i Ŝe pozostaje przy swoim stanowisku, Ŝe takie boisko 
jest potrzebne tylko moŜe nie takim kosztem. Boisko jest potrzebne dla szkoły ale równieŜ dla 
całej społeczności lokalnej. 
► Radna Julia Rzepka równieŜ potwierdziła Ŝe boisko, szczególnie w dobie sukcesów           
z druŜyną piłkarską pana Irka Janickiego jest jak najbardziej potrzebne, ale prosimy na 
przyszłość o dokładniejsze przedstawianie kosztorysów, bo czujemy się trochę oszukani a 
aktualna cena jest trochę szokująca. 
► Radny Zenon Wojciechowski dodał, Ŝe moŜe wybudować mniejsze boisko za mniejsze 
pieniądze, które były uwzględnione wcześniej czyli za 200 000 zł. 
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► Radny Marek Mroziński informował, Ŝe był przeciwny budowie „Orlika” w Chociczy o 
takich wymiarach i miał rację, bo teraz chcą jeszcze bieŜnię wymiarową. Dlatego trzeba się 
zastanowić czy wybudować kolejne małe boisko czy wybudować boisko droŜsze ale 
konkretne. 
► Przewodniczący dodał, ze my tutaj dalej nie idziemy w kierunku boiska pełno 
wymiarowego a raczej średniego, moŜe więc naleŜałoby dofinansować istniejące boisko bo 
dwa boiska nie będą na pewno funkcjonowały. 
► Wójt dodał w ramach uściślenia, ze 70 000 zł kosztuje utrzymanie druŜyny piłkarskiej       
a nie boisko, bo tutaj koszt obejmuje prąd i zakup zraszaczy do trawy i jest niewielki. 
► Radny Wincenty Pawelczyk informował, Ŝe zostaje zgłoszona do B klasy druŜyna 
piłkarska , która będzie korzystać ze stadionu w Klęce, bo jako jedyne w Gminie spełnia 
określone warunki bo jest pełnometraŜowe. 
► Radny Juliusz Twardowski zapytał Wójta, jaka jest ściągalność naleŜności za wodę i ścieki 
► Wójt odpowiedział Radnemu, ze odpowie na to pytanie na najbliŜszej Komisji. 
► Radny Mroziński zapytał panią Dankę Halek-Wielgosz, jakie jest kryterium kwotowe 
przyznawania pomocy rodzinie. 
► Pani Kierownik  odpowiedziała, Ŝe jest to 351 zł na osobę w rodzinie, a 477 zł., gdy jest 
osoba samotnie gospodarująca, czyli kryterium dla kaŜdej rodziny jest inne. 
► Radny Mroziński pytał dalej, czy pani jako osoba przyznająca pomoc ma jakieś 
moŜliwości prawne zmusić daną osobę do podjęcia pracy. 
► Pani Halek-Wielgosz odpowiedziała, Ŝe jest takie narzędzie jak kontrakt, który podpisuje 
się z rodziną, Ŝe udzieli jej się pomocy np. przez dwa miesiące a ona zobowiązuje się do 
aktywnego szukania pracy, jednak często te kontrakty są przez osoby zainteresowane łamane. 
Nie ma takiego narzędzia, Ŝeby pracownik socjalny zmusił kogoś do pracy bo nie ma takiego 
prawa. 
► Radna Agnieszka Ławniczak zapytała panią Kierownik, jak sprawdzane jest to czy ktoś 
aktywnie szuka pracy. 
► Pani Kierownik odpowiedziała, Ŝe wygląda to róŜnie, czasami są to kserokopie podań jakie 
złoŜyła dana osoba do pracy ale to zaleŜy z jaką osobą się pracuje, bo były sytuacje 
zaskarŜania Ŝe łamie się prawo osoby do decydowania. TakŜe Urząd Pracy pomaga nam i 
przysyła oferty pracy, a pracownicy socjalni dopasowują je do swoich klientów. Czasami 
moŜna odmówić pomocy jeśli ktoś uchyli się od podjęcia pracy, ale jest to bardzo delikatne. 
Ustawa określa nam, Ŝe nie moŜna odmówić pomocy jeŜeli to miałoby wpłynąć na 
pogorszenie jakości Ŝycia dzieci w rodzinie. Dlatego uwaŜam, Ŝe najlepszą formą pomocy jest 
opłacanie dzieciom obiadów bo ta pomoc trafia bezpośrednio do dziecka, a kaŜda inna pomoc 
budzi kontrowersje. 
► Pan Maciej Kuderczak zaprosił wszystkich na obchody Święta Niepodległości 11 listopada 
na godz. 11.00 na mszę św. do Kościoła parafialnego i na dalsza część obchodów do 
Gminnego Ośrodka Kultury. 
 
Ad.   13. Zamknięcie sesji. 

O godzinie 18.20  Przewodniczący zamknął XIII Sesję Rady Gminy Nowe Miasto nad 
Wartą. 

 
Protokołowała:           Zatwierdził: 
Iwona Witczak                                                                          Przewodniczący Rady Gminy 
                                                                                                          
 
 
 


